
NÃºmero 65: Diumenge, 09 de Octubre de 2011

Darrers dies per avalar la candidatura PSM-IV-ExM
 

El proper dimarts dia 12 d’octubre comença el termini per presentar les candidatures a les properes eleccions generals del 20
de novembre. Per mor d’una reforma de la llei electoral pactada entre PP i PSOE, els partits polítics i coalicions que encara
no tenim representació en el Congrés dels Diputats o en el Senat les candidatures han d’estar avalades per la signatura del
0,1% de les persones incloses al cens electoral. La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha de recollir prop de 800 signatures
per poder presentar la candidatura al Congrés dels Diputats per les Illes Balears.

Aquests darrers dies el candidat nacionalista, Miquel Ensenyat, ha estat recorrent Mallorca per recollir les signatures de tots
aquells ciutadans que ens vulguin avalar. Les agrupacions del PSM-EN, i la Federació del PSM-EN de Palma, han muntat
tauletes amb els fulls de signatures arreu del país i a diferents barriades de la capital.

Ja s’acosta el moment de recollir totes les signatures per presentar-les davant la Junta Electoral. Si encara no heu signat, a la
web de la coalició PSM-IV-ExM (www.pensadiferent.cat) podeu consultar on podeu dirigir-vos-hi. També us podeu
descarregar el full de signatures, i enviar-lo a la seu del PSM-EN. Afanyau-vos, ja queden pocs dies!
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Campanya de recollida de signatures per avalar la candidatura
PSM-IV-ExM a les eleccions generals
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha començat a la plaça de Cort, a Palma, la campanya de recollida de signatures per
tal de poder presentar-se a les eleccions generals del proper 20 de novembre. La darrera modificació de la llei electoral
pactada pel PP i pel PSOE obliga als partits que encara no tenen representació al Congrés o al Senat a recollir les signatures
d’aval corresponents al 0,1% de la població inclosa en el cens electoral de la circumscripció per la qual es presenta. A les
Illes Balears representen un mínim de 731 avals.

Els quatre candidats principals de la coalició (Miquel Ensenyat, cap de llista al Congrés dels Diputats, David Abril,
coordinador d’IniciativaVerds i número 2 al Congrés, i els dos candidats al Senat per Mallorca, Jaume Català i Xisca Mas)
han signat els formularis per recollir els avals. També hi han signat la vintena de voluntaris, que han començat a recollir
signatures entre els ciutadans i ciutadanes que s’acostaven a la taula informativa de la coalició.

Miquel Ensenyat, cap de llista de la coalició nacionalista i ecosocialista, ha manifestat la seva preocupació per aquest nou
“obstacle” imposat per PP i PSOE. La coalició vol que aquesta campanya de recollida d’avals suposi una nova oportunitat i
poder donar a conèixer les seves propostes a la ciutadania. Ensenyat ha afirmat: “els grans partits no han de confondre
l'electorat, el 20N no són unes eleccions presidencials, sinó que es vota la constitució del Congrés i del Senat. Aquí elegim 8
diputats, que han de tenir cara i ulls i han de representar els interessos de les Illes Balears".

David Abril, coordinador d'IniciativaVerds i número 2 al Congrés, ha assenyalat la necessitat de canviar el model polític i
econòmic que representen tant PP i PSOE: “la nostra coalició proposa un model que estigui al servei de les persones, i no
dels mercats com està passant en l'actualitat”. Abril anima a totes aquelles ciutadanes i ciutadans indignats mobilitzar-se per
tal de signar i donar suport a aquesta opció electoral que “actua i pensa diferent”.

El termini per recollir els avals a la candidatura comença avui, dia en què la convocatòria electoral surt publicada en el BOE,
i conclou dia 17 d’octubre, darrer dia de termini per registrar les candidatures.

La coalició vol fer una campanya austera i molt participativa i propera, basada en el contacte directe amb la gent i en l’ús de
les xarxes socials.
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PSM-IV-ExM proposarà al Congrés l'anul·lació de les
retribucions als directius de caixes
 

La coalició nacionalista i ecosocialista conformada per PSM-IniciativaVerds-Entesa ha fet valoració de les darrers i
successives notícies sobre indemnitzacions i pre-jubilacions percebudes per directius de caixes d'estalvi. S'ha de tenir en
compte que aquestes entitats acollides al FROB (Fons de Reestructuració Ordenada Bancària), o que han hagut de ser
intervingudes directament pel Banc d'Espanya, han provocat un escàndol i alarma social. Directius de Novacaixagalicia
s'haurien repartit 23 milions d'euros,els de Caja Madrid 25 milions, els de la CAM 13 milions i els de Caja Castilla La
Mancha 6 milions, entre d'altres.

En algun cas, Novacaixagalicia, les remuneracions suposen el 23% de l'aportació que el Banc d'Espanya va fer a l'entitat. Tot
això en un context de creixement de l'atur i retallades generalitzades de les administracions públiques. En aquest context, que
els culpables de la mala gestió d'algunes caixes d'estalvi i entitats financeres s'embossin una part important de les ajudes
públiques és autènticament immoral i digne de reprovació social. Una actuació tan egoista i insolidària mereix una resposta
contundent de les Corts generals i del Govern de l'Estat. Per aquest motiu, Miquel Ensenyat proposarà una iniciativa al
Congrés dels Diputats, en forma de Proposició de Llei, que contemplarà les següents mesures:

? Anul·lació i exigència de devolució de les indemnitzacions, prejubilacions, rendes vitalícies anuals o qualsevol altra
remuneració, percebudes per directius o membres dels consells d'administració de les caixes d'estalvi intervengudes pel Banc
d'Espanya, acollides al FROB, o que han rebut aportacions del Govern de l'Estat, fins que no superin les condicions màximes
d'un acomiadament.

? Limitació de remuneracions a directius i membres de consells d'administració de societats cotitzades, entitats financeres i
empreses de serveis d'inversió a un màxim equivalent a quaranta vegades el salari mínim interprofessional. 

? Les entitats que, en el darrer exercici liquidat, hagin retribuït a algun directiu o membre del consell d'administració, per
qualsevol concepte, en una quantia superior a quaranta vegades el salari mínim interprofessional, no podran rebre cap mena
d'ajuts públics durant l'any següent.

En el mateix sentit, presentarà una Proposició no de llei amb la següent proposta:
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? Creació d'una Comissió d'investigació parlamentària al Congrés dels Diputats encarregada d'elaborar un informe sobre les
remuneracions dels directius i membres dels consells d'administració de les entitats financeres i les propostes de
modificacions normatives escaients per evitar abusos.
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La coalició PSM-IV-ExM es manifesta per un treball decent
 

Els candidats de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa a les properes eleccions generals, encapçalats per Miquel Ensenyat,
així com dirigents d’aquesta formació, com ara el portaveu parlamentari Biel Barceló, han participat en la manifestació
convocada pels sindicats a Palma per un treball decent.

Els membres de PSM-IV-ExM han pres part de les mobilitzacions internacionals per unes condicions laborals dignes, i han
protestat contra les retallades en l’estat del benestar.
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100 dies de Govern: el PSM-IV-ExM considera que Bauzá "ni
crea ocupació, ni crea confiança"
 

Aquest 26 de setembre es complien els primers 100 dies del Govern del PP (el passat 18 de juny José Ramón Bauzá va
prendre possessió com a president). Tot i que ja havia anunciat que no deixaria passar aquest temps per començar a fer
oposició, la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha aprofitat l'ocasió per fer una valoració de les primeres accions del nou
Govern sorgit de les urnes el passat 22 de maig. El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista, Biel Barceló, el
coordinador d'IniciativaVerds, David Abril, i el president d'Entesa per Mallorca, Biel Huguet, han comparegut davant els
mitjans de comunicació per exposar aquesta valoració.

Biel Barceló ha afirmat que, contràriament al que va prometre, "el sr. Bauzá ni ha creat ocupació, ni està creant confiança
entre els empresaris, ni està pagant als proveïdors... Va dir que seria el president de tothom, i de moment només ho és d'una
part dels seus. Estam davant d'un Govern i d'un president que utilitzen mesures ideològiques com a cortines de fum per
ocultar el fet que no són capaços de solucionar els vertaders problemes d'aquest país".

El també portaveu parlamentari de la coalició nacionalista i ecosocialista ha recordat que en el debat d'investidura Bauzá va
oferir diàleg i grans pactes. I va retreure al PSM-IV-ExM el fet de tenir "idees estereotipades" sobre les expectatives que
generava un nou govern de la dreta en aquest país. Barceló ha replicat que les primeres mesures del Govern Bauzá han estat
preses "sense consens, sense diàleg: el sr. Bauzá ja ha romput una de les seves premisses". I respecte als suposats "estereotips
sobre la dreta", el PP els ha confirmats tots: "ha desfet allò públic, i ha anunciat que recupera projectes del passat, basats en
un model econòmic i territorial obsolet i desfasat, com són els camps de golf, o projectes urbanístics com el centre comercial
a ses Fontanelles".

Per la seva banda, Biel Huguet ha incidit en el fet que la creació de llocs de feina és la prioritat en aquests moments, i ha
retret al Govern que no hagi presentat mesures concretes per estimular l'ocupació. Ha qualificat el projecte de llei
d'emprenedors com una llei "amb molt bones intencions, però buida de contingut i de propostes", i ha afirmat la intenció de la
coalició de fer-hi propostes.

Al seu torn, David Abril ha qualificat el nou Executiu com un "govern neoconservador de manual, que sembla més preocupat
per aplicar la seva ideologia que per treure a la gent dels seus problemes". I ha afirmat que "utilitza permanentment la crisi
com una excusa per fer retallades socials, als serveis públics, i retallades a la democràcia".
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PSM-IV-ExM aposta per la diversificació com a model econòmic
per les Illes Balears
 

La coalició formada per PSM-IniciativaVerds-Entesa ha analitzat les dades d'atur del mes de setembre publicades ahir, de les
quals es deriva que la principal preocupació de la ciutadania és la manca de llocs de feina i la situació de l'economia.
Critiquen que el Govern del president Bauzà tenia entre els seus punts destacats la creació d'ocupació, i tres mesos després
s'ha vist la inoperància del PP en aquest tema. El lideratge de les Illes en desocupació arreu de l'Estat posa de manifest
aquesta situació, a més dels anuncis catastrofistes i de retallades que posen sobre la taula els conservadors. La no contractació
de devers 1500 interins en educació i sanitat, el tancament d'empreses públiques que afectarà a 800 funcionaris, a més del
treballadors i treballadores de RTVM, en són un bon exemple.

En paraules del coordinador d'INICIATIVAVERDS, David Abril "el Govern del PP té com a prioritat desmantellar els
serveis d'ocupació com el SOIB o l'IMFOF". A més posa de manifest que a pesar de les dades de la present temporada
turística, que han estat tot un èxit, aquests no s'han traduït en un major nombre de contractacions.

Jaume Català, candidat al Senat per Entesa, incideix en la necessitat de la formació. Indica que Espanya es troba a la coa
d'Europa i fa falta una aposta decidida per part de l'administració pública, per seguir formant a Universitaris i mòduls d'FP,
evitant el fracàs escolar i l'abandó prematur del jovent. També cal continuar amb el reciclatge dels treballadors i treballadores
en la formació continua. Altres països han demostrat l'efectivitat d'aquestes polítiques.

Miquel Ensenyat, cap de llista al Congrés, ha expressat que l'economia ha d'estar planificada. L'exemple clar, són tots els
esdeveniments succeïts els darrers anys i de com l'actual model ha fracassat. Crítica la insostenibilitat d'aquest tipus
d'economia basada en el ciment. En paraules d'Ensenyat, "sembla que si no hi posam una palada de ciment, no generam llocs
de feina". Per això n'ha presentat altres exemples de promoció econòmica, com la inversió en noves energies, la reconversió
d'habitatges i hotels cap a l'eficiència energètica, l'ocupació en l'àmbit sociosanitari o la de promoció d'un model audiovisual
amb el rodatge de pel·lícules o anuncis que promocionin l'illa cap a l'exterior. També ha indicat: "Mallorca ha de diversificar
el seu mercat i no pot viure únicament del turisme i la construcció, fet que ara s'ha donat per descomptat que no funciona".

Des de la coalició animen a la gent a participar demà als actes organitzats pel "dia mundial del treball digne", on els sindicats
han convocat per demà dijous una manifestació a la Plaça d'Espanya a les 19.00 hores.
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Miquel Ensenyat es compromet a defensar al Congrés el
compliment del conveni ferroviari amb l’Estat
 

El candidat de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa al Congrés dels Diputats, Miquel Ensenyat, s’ha compromès avui a
defensar a Madrid el compliment del conveni ferroviari amb l’Estat, si és elegit diputat. Ensenyat ha criticat durament tant el
Govern del PP de José Ramón Bauzá com el Govern espanyol de José Luis Rodríguez Zapatero, per haver deixat en via
morta la construcció del tren-tram Manacor-Artà, frustrant així les esperances de la comarca de Llevant.

Miquel Ensenyat ha comparegut en roda de premsa acompanyat per l’exconseller de Medi Ambient i Mobilitat, el
nacionalista Biel Vicens; per l’exdirector general de Mobilitat i actual portaveu del PSM-IV-ExM a Cort, Antoni Verger; pel
candidat al Senat, Jaume Català; pel portaveu de PSM-IV-EXM al Consell de Mallorca, Joan Font; pel diputat Antoni Alorda
i per batles i regidors nacionalistes i ecosocialistes de la comarca de Llevant (el batle d’Artà, Jaume Alzamora (UIA); o el
portaveu nacionalista a l’Ajuntament de Manacor, Sebastià Gaià; el portaveu de PSM-Entesa de Capdepera i Cala Rajada,
Pere Fuster; o el portaveu d'IniciativaVerds d'Artà, Guillem Caldentey, entre d'altres).

El candidat al Congrés ha recordat que el conveni ferroviari amb l’Estat, signat l’any 2008 i que inclou inversions per valor
de 444 milions d’euros, representa el primer compromís d’inversió ferroviària a Mallorca per part del Govern espanyol. Un
compromís plenament justificat tenint en compte que s’estima que l’Estat ha invertit més de 50.000 milions d’euros en tren
d’alta velocitat.

Miquel Ensenyat ha instat el president José Ramón Bauzá a deixar de queixar-se per la falta de doblers i a passar a l’acció:
“el que ha de fer és exigir a Madrid el compliment dels compromisos i recordar la discriminació de les Illes Balears”. Tot i
que ha afirmat que l’actitud de Bauzá respon al fet que preveu que Mariano Rajoy arribi a la Moncloa després del 20N, i tem
que el líder del PP espanyol li negarà les inversions del conveni: “Bauzá sap que haurà d’acotar el cap davant els seus líders
estatals, tal i com fan sempre el PP i el PSOE quan van a Madrid”.

A continuació podeu consultar l'argumentari complet sobre la defensa del conveni ferroviari.
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PSM-IV-ExM insta al Govern el pagament dels convenis a les
entitats del tercer sector.
 

Avui  matí en roda de premsa, Fina Santiago, diputada ecosocialista i Miquel  Ensenyat candidat a les eleccions generals han
instat al Govern de les  Illes Balears a col·laborar amb les entitats i organitzacions amb les  que té signades diferents convenis
per a la prestació de serveis a  persones amb discapacitat i depenents. Per tot això el grup Parlamentari  de
PSM-IniciativaVerds-Entesa ha posat en marxa una sèrie  d'iniciatives.
1. Presentació d'una proposició no de llei que insti  al govern a prioritzar el pagament dels acords econòmics signat amb les 
entitats i organitzacions del denominat tercer espai que engloben el  món a l'atenció sociosanitària.
2. Pregunta a la propera sessió plenaria al President de les Illes  sobre quin serà el calendari de pagaments a aquestes
organitzacions.
A  més en els propers dies instarà el Govern a que es declari d'interés  autonòmic el pagament a aquestes organitzacions, com
ho vol fer amb  Canyamel per a la destrucció d'aquest paratge natural.
Fina Santiago, ha assenyalat la situació crítica en  la que es troben aquestes entitats degut a que presten un servei  essencial a
un preu molt ajustat. Al ser organitzacions sense ànim de  lucre no disposen de beneficis per poder soportar durant un llarg 
periode prestant aquests serveis. Hem de tenir en compte que si  l'administració pública hagués de donar aquest suposaria una
despesa  superior. La diputada ecosocialista, apunta que l'anterior govern, que  també es trobava en època de crisi, no va
deixar de pagar en cap moment  aquestes ajudes, i es va fer un gran esforç amb la creació de fins 952  noves places.
Miquel Ensenyat apunta que aquestes organitzacions  ofereixen llocs de feina qualificats i desestacionalitzats. Segons les 
seves paraule: "hem de prirotzar en les persones i no tant en les grans  empreses. No és de rebut pagar el deute a Acciona pel
Palau de  Congressos de Palma i deixar de prestar un servei tan essencial que  afectarà a la qualitat de vida de tantes
persones".
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PSM-IV-ExM insta el Govern espanyol a aprovar definitivament
el Pla Hidrològic de Balears, que ha de protegir zones humides
com ara ses Fontanelles
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat una iniciativa perquè el Parlament insti el Govern espanyol a
aprovar definitivament el Pla Hidrològic de les Illes Balears. Aquest pla va ser aprovat pel Consell de Govern el passat 25 de
febrer de 2011 (essent conseller de Medi Ambient Biel Vicens), després d’un ampli període de participació pública, que
s’havia iniciat l’any 2004.

Ara només resta l’aprovació del Consell de Ministres i la seva publicació al Butlletí Oficial de l’Estat, perquè aquest
instrument de planificació entri en vigor. La iniciativa parlamentària pretén instar “el Ministeri del Medi Ambient, Rural i
Marí que elevi al Consell de Ministres l’aprovació del Pla Hidrològic de les Illes Balears abans del final del seu mandat”.

Des de la coalició nacionalista i ecosocialista consideren que l’aprovació del Pla Hidrològic de les Illes Balears per part del
Consell de Ministres és urgent, ja que, entre altres qüestions, l’arribada dels governs del PP a les institucions del país ha fet
que es reprenguin amenaces de tipus urbanístic que fan perillar la conservació de determinades zones humides, com és el cas
de ses Fontanelles, a Palma.

Per això el portaveu parlamentari del PSM-IV-ExM, Biel Barceló, també ha enviat una carta al delegat del Govern espanyol,
Ramon Socias, perquè “intercedeixi” perquè el pla “sigui aprovat en les pròximes setmanes”.

El Pla Hidrològic ha de permetre, entre altres coses, prevenir el deteriorament addicional de l'estat de les aigües (aigües
subterrànies i superficials, incloses les aigües costaneres), millorar la qualitat ecològica dels ecosistemes d'aigües continentals
i costaneres, millorar la biodiversitat (mitjançant un gestió més adequada dels hàbitats i les espècies de medis aquàtics i zones
humides), utilitzar el recurs "aigua" de forma més sostenible (mitjançant l'ús i la gestió més eficaç dels recursos hídrics),
reduir la contaminació de l'aigua, minimitzar els efectes de les inundacions i les sequeres, augmentar l'eficiència i efectivitat
de les polítiques d'aigües, gràcies a una millora en l'elecció dels objectius i en la reducció dels costos, aconseguir i mantenir el
"bon estat" de les aigües a l'any 2015 i preservar les zones humides amenaçades per la urbanització.
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PSM-IV-ExM exigeix una decisió definitiva sobre el Molí den
Regalat 
 

El portaveu del grup de consellers del Consell de Mallorca, Joan Font, confia que la Comissió insular d'Urbanisme no allargui
més aquesta qüestió i declari d'una vegada per totes que els terrenys del Molí den Regalat són rústics protegits. De fet, Font
afirma que si aquest tema no s'inclou en l'ordre del dia de la propera reunió que s'ha de dur a terme la setmana vinent,
exactament el dia 29, podria demostrar que hi ha interessos urbanístics que es pretenen ocultar i poden ser consentits per la
comissió.

 

En aquest sentit, el portaveu de la coalició al Consell recorda que ja en la reunió del passat juliol, la comissió va retirar aquest
punt en el darrer moment. Una decisió injustificada.

 

Al mateix temps, Font exigeix als responsables de la comissió que duguin aquest tema per poder prendre una decisió final
“que ja fa massa temps que s'està dilatant”. Joan Font està convençut que la comissió s'haurà de pronunciar definitivament en
breu després de conèixer la contundència en què l'informe tècnic rebutjava la declaració de sòl urbanitzable.

 

Per això, la coalició considera necessari que la comissió convocada per dia 29 inclogui entre l'ordre del dia aquesta qüestió
per tal de denegar la petició de l'Ajuntament d'Artà sobre la llicència de construcció d'habitatges unifamiliars. I al mateix
temps, es pronunciï a favor de la declaració de sòl rústic protegit, tal i com ha reclamat la coalició diverses ocasions. 

 

El portaveu nacionalista i ecosocialista recorda que es tracta d'uns terrenys amb un gran valor paisatgístic però sobretot
natural i etnològic, ja que en aquest punt de la Colònia de Sant Pere s'hi troba l'hàbitat de l'espècie Limonium majoricum,
únic al món. Sense oblidar, és clar, el valor etnològic i històric del molí fariner catalogat. 
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PSM-IV-ExM denuncia que el PP amaga un informe tècnic
contrari a la polèmica escultura del rei Jaume II de Sineu
 

El grup de consellers del PSM-IniciativaVerds-Entesa ha denunciat que l’equip executiu del Consell de Mallorca, en mans
del PP, ha amagat deliberadament un informe tècnic de Patrimoni que es pronuncia de manera clara i contundent a favor de la
retirada de la polèmica escultura del rei Jaume II de la Plaça de l’Església de Sineu, en ple centre històric d’aquest municipi,
declarat Conjunt Històric.

El portaveu dels nacionalistes i ecosocialistes del Consell, Joan Font, ha fet públic aquest informe, elaborat per tècnics de
l’àrea de Patrimoni Històric, que conclou que “informa desfavorablement de la instal·lació de l’escultura de Jaume II situada
a la Plaça de l’Església, que es realitzà sense l’autorització pertinent, i s’insta a l’Ajuntament de Sineu a la seva retirada”.
Els tècnics entenen que l’escultura “interfereix negativament en la conservació de l’estructura urbana i arquitectònica del
nucli històric de Sineu, afectant també negativament en la conservació general de les característiques generals del seu
ambient urbà, i que motivaren la declaració de Conjunt Històric”.

Font ha explicat que aquest informe hauria d’haver estat aprovat a la darrera reunió de la ponència tècnica de Patrimoni
Històric (prèvia a la reunió de la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i Patrimoni Històric, CIOTUPH).
Però la directora insular de Cultura i Patrimoni, Gari Duran (PP), el va retirar de l’ordre del dia de la reunió.

Expedient per infracció a l’Ajuntament de Sineu

Joan Font ha instat l’equip de govern del Consell a incloure aquest informe en la propera ponència tècnica de Patrimoni, per
tal que la CIOTUPH s’hi pugui pronunciar. Així mateix, considera que ha quedat demostrat que l’Ajuntament va ubicar
aquesta escultura sense la preceptiva autorització de la CIOTUPH, i ha instat la institució insular a obrir un expedient per
aquesta infracció.

Per la seva banda, el portaveu de Sineuers Independents, Miquel Gelabert, ha reclamat el compliment de la normativa:
“volem que es respectin els informes tècnics; en temes de patrimoni la veu l’han de tenir els professionals tècnics, i no els
polítics, perquè podrien desvirtuar la protecció del patrimoni”.
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PSM-IV-ExM insta el Govern a acatar la sentència del TSJIB
sobre la llengua i a retirar el projecte de llei de funció pública
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa insta el Govern a acatar la recent sentència del Tribunal Superior de Justícia de les
Illes Balears (TSJIB) que avala el decret que regula el requisit de català per accedir a la funció pública i desestima el recurs
presentat pel sindicat USO contra alguns punts d’aquest decret.

En aquest sentit, la coalició nacionalista i ecosocialista insta el Govern a retirar el projecte de llei de funció pública, amb el
qual l’Executiu presidit per José Ramón Bauzá pretén eliminar el requisit lingüístic.

Els magistrats del tribunal afirmen en la sentència que "el català, com tots saben, és l'idioma propi de les Illes Balears, de tots
els seus ciutadans i entitats, i resulta plenament constitucional que se n'exigeixi el coneixement per accedir i promocionar en
l'àmbit de la funció i treball públics de l'Administració de la Comunitat Autonòma”.

Així mateix, la sentència del TSJIB estableix que l’eliminació genèrica del requisit de l’acreditació del coneixement de la
llengua catalana entre els funcionaris provocaria el "retrocés del curs natural del procés de normalització lingüística en què
ens trobam".
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‘On és el miracle econòmic del partit popular?’
 

Tothom recorda com el partit Popular es va presentar a les eleccions del mes de maig pràcticament amb una sola divisa: la de
crear ocupació, reactivar l’economia i treure el país de la crisi. Era, una vegada més, una consigna “marca de la casa”:
simple, populista i.... molt repetida.

Ara, quan es compleixen els primers 100 dies dels populars al capdavant de les principals institucions del país, ja hauríem de
tenir alguna mostra de per on ha d’anar la legislatura en matèria de compliment de compromisos electorals. I la tenim,
certament. Hem d’agrair al president Bauzá la sinceritat –una mica tardana, això sí- de dir en el primer ple ordinari del
Parlament d’aquesta legislatura que “El Govern no puede crear empleo” i que l’única cosa que poden fer és “generar
confianza”.  Llàstima que aquests atacs de sinceritat arribin 4 mesos després de les eleccions, i no 4 setmanes abans, cosa que
hauria orientat millor els vot dels ciutadans, no?

Ara, per tant, el compromís del Partit Popular no és l’ocupació, sinó la “generació de confiança”. Doncs bé, parlem de
confiança.

Suposam que el president Bauzá es refereix a la confiança que deuen sentir el centenar de treballadors de RTV de Mallorca
davant el seu imminent tancament; o els 400 professors de secundària interins que es quedaran sense feina quan s’apliqui
l’anunciat augment de les 2 hores lectives al professorat; o els 3.500 opositors que s’havien matriculat a la convocatòria de
Serveis Ferroviaris i que varen veure anul·lada la convocatòria quan ja havien pagat, estudiat i fet, fins i tot, el primer
examen!; o les 343 persones seleccionades pel SOIB que no accediren al seu lloc de feina perquè l’Ajuntament de Palma va
decidir anul·lar la segona fase del Pla d’Ocupació 2011; o el personal sanitari que no renovarà contracte després de les
retallades en horaris i els tancaments de PACs i quiròfans; o els més de 800 llocs de feina -directes i indirectes- que no es
crearan per la suspensió del projecte de tren Manacor-Artà; o els 89 treballadors que quedaran al carrer per la dràstica
reducció dels representants sindicals a l’administració; o els joves aturats que saben ara (després del darrer Consell de
Govern) que no hi haurà cap nomenament d’interins ni cap nova contractació temporal de treballadors públics com a mínim
fins després del 31 de desembre del 2012... Qualcú duu el compte de tanta trencadissa?

Però, per ventura el president Bauzá es refereix a la confiança que ha generat la línia discursiva del seu flamant govern
repetint, repetint i repetint que l’endeutament de la Comunitat Autònoma és de 6.000 milions d’euros i que el Govern deu
1.200 milions a proveïdors, duplicant i triplicant, per tant, les xifres reals.

O bé es refereix a la tranquil·litat generalitzada que infonen les declaracions dels seus consellers sobre la possibilitat de no
pagar les nòmines o d’ajornar els pagaments indefinidament. Ja ningú recorda que els populars varen prometre en campanya
pagar als proveïdors en 25 dies i que aprovarien una llei per garantir-ho? Deuen ser les promeses de Rajoy tan fiables com
aquestes?

Tanta deu ser la confiança generada pel Govern del Partit Popular que els bancs han tornat enrere els crèdits negociats i ara ja
no fien al Govern. Ni fien ni se’n fien, vaja.

I això sense entrar a valorar les dues velocitats del Govern Bauzá, que pitja l’accelerador sense manies en les retallades de
sanitat, educació, serveis públics o drets laborals, però que no és tan brusquer a l’hora aplicar l’impost de Patrimoni.
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Diuen que, en política, si has heretat un problema i no el resols, acaba sent el teu problema. I la veritat és que, ara per ara, no
se'ls veu gaire traça per fer front als problemes reals dels ciutadans i, instal·lats en la demagògia i en la retallada
indisriminada, els nostres governants ja han perdut quatre preciosos mesos. Quatre mesos que deuen haver resultat
especialment llargs per a les 43.000 famílies de Balears que tenen tots els membres a l'atur. I, així i tot, el PP sembla més
preocupat per desacreditar l'anterior govern i per fer d'oposició de l'oposició, que per posar-se a fer feina de bon de veres.

Per ventura els haurem de recordar que els ciutadans els han votat per trobar solucions, no per cercar problemes. Els
problemes ja els sabem. Els patim cada dia. El que necessita la gent ara és que arribin les solucions promeses i que el Govern
es concentri a complir les promeses electorals. O, com a mínim, que ho intenti un parell d’hores al dia. Això sí que seria un
miracle.
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‘Discapacitats i despesa social, primer’
 

El Govern deu uns 20 milions d’euros a les entitats que treballen per al col·lectiu de persones discapacitades. És una
barbaritat. Una barbaritat que els emmena a una situació dramàtica, desesperada. Una dada que ens ha de fer empegueir a tots
plegats.

Certament, les administracions pateixen enormes problemes de liquiditat, però precisament aquesta situació obliga a tenir una
cura especialíssima en les prioritats. Abans de tocar un cèntim dels discapacitats, dels col·lectius més vulnerables, s’han de
prendre moltes altres decisions, inclosa la d’augmentar impostos.

No es pot despatxar aquestes entitats, moltes d’elles guardonades per la seva tasca social, amb un “no hi ha doblers”, ni amb
un devessall de retrets entre els actuals responsables i els anteriors. Això ja cansa i, sobretot, no resol res. És cert que els
problemes vénen d’enrere, ara bé, sempre s’havia pagat, i l’anterior legislatura s’incrementà l’oferta en un miler de places,
entre residències, centres de dia, habitatges tutelats... Llavor el PP, a l’oposició, ho trobava poc, i exigia molt més. Ara, quan
ho pot demostrar, ha provocat l’alarma entre milers d’usuaris, treballadors i familiars.

Ha passat el temps de les bones paraules, cal una resposta immediata i treure del perill una xarxa social valuosíssima. Sabem
on érem fa trenta anys en l’atenció als discapacitats i no hi volem tornar.

Tots sabem que el tercer sector, entitats privades sense ànim de lucre amb un important suport de voluntaris, realitza una
tasca meritòria i eficaç en serveis fonamentals com residències, centres de dia, educació especial, centres ocupacionals i
inserció, cobertura de necessitats bàsiques... Per a les famílies afectades, cada dia més per mor d’aquesta crisi, el seu suport
és imprescindible. A elles no les serveix el missatge de la dreta que és millor poca despesa pública i estalviar-nos impostos,
ells saben què cobra el mercat per oferir serveis socials, i el temps i dedicació addicional que comporta a la família.

El PP que gasta 110 milions en fer un Hotel i Palau de Congressos, el que ens anuncia noves autopistes, hauria d’assumir que
“primer són unes que ses altres”. No pot cobrar primer una constructora “perquè no podem deixar un edifici aturat en el
Passeig Marítim”, mentre consentim que passi per ull l’edifici del nostre sistema assistencial; potser no és al Passeig
Marítim, però la jàssera social és la que permet que s’aguanti una societat, que no esdevinguem tots un manat d’ànimes
seques.
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